
 

Skolebestyrelsesmøde Nordstrandskolen      
Mødet afholdes mandag den 25. september 

2023 kl. 18.00-21.00 i Konferencelokalet på 

skolen. 

 

OBS. Der serveres aftensmad fra kl. 17.45  

 

Forældrerepræsentanter: Carsten Friis Toft 

(formand), Mette Thesbjerg Klint (næstformand), 

Thomas Holte, Cathrine Haarup Handryziak, 

Stine Prammann, Martine Bentsen og Mette de 

Fine Licht 

 

Kommunalbestyrelsen: Henrik Løwenheim 

Kjærsvold-Niclasen 

 

Skoleleder: Claus Peter Andersen 

Administrativ leder: Jacob Rønlev Kaarsted 

 

Medarbejderrepræsentanter: Gabriel Øberg og 

Thomas Søndergaard Petersen 

 

Elevrepræsentanter: Valdemar Alstrup-

Berentzen (8D) og vakant 

 

Fraværende: Mette de Fine Licht. 

Mette Klint mødte kl. 18.10, Henrik gik kl. 19.10 

og Martine gik kl. 19.35. 

 

Dagsorden: 

 

 

 

 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

 

Punkt 9 blev flyttet op som nyt punkt 4, og resten af 

punkterne blev skubbet nedad 

 

2. 

 

Valg af ordstyrer 

 

Mette blev valgt 

3. Meddelelser fra: 

 

18.00 – 19.20 

Orientering 

 

 

 Formanden 

 

 - Status på budget 2024 

Budgettet for 2024 er nu på plads og vi kender 

en del af detaljerne. Specialområdet får tilført 

ekstra varige midler. 
Der kom ingen nye store besparelser men heller 

ikke nye udvidelser. Skolens elevtal er dog 

faldet og med besparelsen på ledelse, og den 



fælles effektiviseringspulje, samt de tekniske 

korrektioner betyder det sandsynligvis, at 

skolen skal spare mellem 1,2 og 1,5 mio. kr. til 

næste år. 

Formanden takkede Henrik for et stort 

oplysningsarbejde i budgetforhandlingerne 

vedr. skolernes økonomi.  

- Status på mindreforbrug 2023 

Indtil videre skal skolerne ikke aflevere penge i 

2023 til forvaltningen. Henrik supplerede at dét 

merforbrug, der tidligere er opgjort på 

skoleområdet (sektor 3) tilsyneladende ikke var 

opgjort korrekt, og derfor forventer man nu et 

resultat for 2023, der ligger tættere på nul.  

- Støtteforeningen med den 28. sep. 

Carsten hører foreningen om de vil komme. 

Skolebestyrelsen stiller også op med en 

kaffebod til på torsdag.  

 

 Skolen  

 

 - Status på projekter (Lys, LAB,   

  Legepladsrapport, Brandtilsyn) 

Claus orienterede om PLOV-situationen på St. 

Magleby Skole onsdag den 20. september, hvor 

skolen modtog en trusselsmail. Vi arbejder selv 

med en plan for at beskytte vores elever. Vi 

håber, at vi kan få lidt hjælp fra forvaltningen 

til udarbejdelse af planen, så løsningen bliver 

så god som muligt. 

Der har været håndværkere til at give tilbud på 

indretningen af PLC LAB, så det går fremad. 

Der har været årligt brandeftersyn. Der var en 

del påbud, men det var mindre ting, der skal 

ordnes. De fleste påbud er allerede ordnet. 

Udvidelsen af antallet personer der kan være i 

idrætssalen er i proces. Skolen har lavet alle 

papirer, der er sendt til forvaltningen. Så vi 

venter bare på en godkendelse. 

 

 Lærerne 

 

 Dette skoleårs opstart har stillet større krav til 

robustheden ift. med opstart og skolens 50 års 

fødselsdag. 

PLOV fylder også blandt personalet. 

Vi har fået nogle nye dygtige lærere og vikarer 

i barselsvikarer. 

Der er udfordringer med at nogle elever i 10. 

klasse, som har lidt svært ved at finde ud af, om 

de skal have vores 10. klasse tilbud eller noget 

andet. Der bliver arbejdet hårdt fra personalet 

for at få styr på situationen, og nogle af 

eleverne har fået en advarsel. 



 

 Eleverne 

 

 Elevrådet har endnu ikke valgt en 

næstformand. Det bliver der set på på næste 

elevrådsmøde. Clara fra 6.D er blevet valgt til 

UMR for det store elevråd. 

 

 Udvalg 

 

 Se under andre punkter. 

 Kommunalbestyrelsen 

 

 Henrik orienterede om det 9. spor. Det koster 

måske 20-25 mio. kr. at bygge, så det lægger 

stort pres på kommunens anlægsramme. 

Politikerne vil gerne involvere skolerne i en 

diskussion om Fremtidens Skole, hvorunder det 

9. spor kunne drøftes. Prognoserne viser, at der 

fra 2026 bliver behov for nyt 9. spor. 

2 års budgetterne gælder også 

anlægsbudgetterne.  

Politikerne anerkender at skolens 

omklædningsrum er nedslidte. 

 

 Pause 

 

19.20 – 19.30  

4. Koordinering af  

forældremøder  

 

19.30 – 19.40 Opfølgning og fremadrettet aftaler. 

Det sidste forældremøde er blevet afholdt, og 

på nær det første møde blev alle andre møder 

dækket. Det var dog lidt svært at få 

forældremøderne dækket med repræsentanter 

fra skolebestyrelsen. 

Punktet blev drøftet. 

Forslag: 

- mødedatoerne fastlægges før ferien 

- årgangen slår klasserne sammen til et 

fælles møde hvis muligt 

- hvilke forældrerepræsentanter har mere 

lyst til at holde møderne end andre 

 

5. Brandregler og 

udmøntning 

 

19.40 – 19.45 

 

Orientering 

Brandmajoren påpegede at vi skal holde 

øvelser, hvilket vi gjorde tidligere i september. 

 

6. Til og fraflytning – status 

 

19.45 – 19.50 Bilag 1. Ind- og udmeldelser - Skoleåret 2022-

2023 

I skoleåret 22-23 har der været 10 indmeldelser 

og 15 udmeldelser. Indmeldelserne fordeler sig 

med 6 i udskolingen, 3 på mellemtrinnet og 1 i 

indskolingen. 5 kom fra de to andre Dragør-

skoler. 

For udmeldelser hedder tallene 8 i udskolingen, 

2 på mellemtrinnet og 5 i indskolingen. 3 gik til 

de to andre Dragør-skoler. 



Er der flere fra samme klasse, der forlader 

skolen, forsøger vi at finde ud af hvorfor. 

 

7. Principper 19.50 – 20.10 Udvalg fremlægger plan – herunder 

SFO/mobiler 

Carsten har gennemgået skolens principper. 

I Folkeskoleloven står der, at skolerne skal 

have 8 principper. Disse skal ligge på skolens 

hjemmeside. Sammen med skolens værdisæt og 

ordensregler.  

Skolen har nogle ekstra principper, der allerede 

i dag ligger på skolens hjemmeside. 

Nogle principper er stadig gældende, mens 

andre kræver en tilretning. 

Der skal bruges den samme skabelon. 

Arbejdsgruppen (Carsten, Mette de Fine Licht 

og Cathrine) for principper vil finder et par 

principper til hvert SB-møde, hvor det vil blive 

præsenteret kort. Er der basis for en længere 

diskussion, kommer det konkrete princip på et 

senere møde, hvor det kan drøftes i detaljer. 

 

8. Vikarforbrug 2022-2023 20.10 – 20.30 Bilag 2. Vikarudgifter – Skoleåret 2022-2023 

Vikarudgifterne udgjorde i skoleåret knap 2,46 

mio. kr., heraf 2,04 mio. kr. på skolen og 0,42 

mio. kr. på SFO’en. 

Vikarudgifterne dækker over afvikling af 6. 

ferieuge, uddannelse, barsel, sygdom og 

støtteordning. 

Udgifterne skal falde med 121.000 kr. på 

årsplan. 

 

9. Ordensregler 20.30 – 20.50 Bilag 3. Nordstrandskolens ordensregler 

Stillingstagen til energidrik 

Skolen vil gerne opfordre til at eleverne ikke 

drikke energidrik i skoletiden, men gør det 

derhjemme. Det ødelægger elevernes 

koncentration. 

Skolens ordensregler blev drøftet. Måske kan 

reglerne udtrykkes på en lidt mere positiv måde 

end ved forbud. 

Et andet forslag er, at skolebestyrelsen kunne 

udforme et overordnet værdisæt, og så kan 

lærerne konkretisere værdisættes, f.eks. ved at 

forbyde energidrik mm. 

 

10. Eventuelt 

 

20.50 – 21.00 Thomas Holte spurgte til skolepatruljen. Den 

starter kl. 7.30 og går kl. 7.55 min., for selv at 

kunne nå til time. Det kræver en politiske 



beslutning at få det ændret, da reglerne gælder 

alle tre Dragør skoler. 

SSP Peter kommer næste gang og fortæller om 

bl.a. alkohol. 

Hvis man kombinerer forældremøde og møde 

fra SSP om alkohol og snus, ville der måske 

være flere forældre der deltager. 

 

 

 

Kommende møder: 

 

 


